
Or.0002.7.2019 

PROTOKÓŁ Nr X.2019 

Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 26 listopada 2019 r. w godz. 10.00 – 14.10 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 

 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 

o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

 

1) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 

2) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 

3) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 

4) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego; 

5) Ireneusz Marek Bokina – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa; 

6) Bronisław Puczel – Dyrektor Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w Krzyżewie; 

7) Zbigniew Roszkowski – Prezes Spółdzielni Kółek Rolniczych w Sokołach; 

8) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 

9) Waldemar Kikolski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach (Radny Powiatu); 

10) Krystyna Leśniewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie; 

11) Magda Ożarowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie; 

12) Andrzej Raciborski – Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej (Prezes Gminnej Spółki Wodnej 

Krzewina); 

13) Andrzej Jamiołkowski – Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej; 

14) Daniel Płoński – doradca energetyczny w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Białymstoku; 

15) Agnieszka Kurzyna – Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 

16) Andrzej Remisiewicz – współwłaściciel firmy Trans-Rol z Kruszewa-Wypych; 

17) Henryk Łupiński – klub Więzionych Internowanych i Represjonowanych koło terenowe Łapy; 

18) Zdzisław Kulesza – klub Więzionych Internowanych i Represjonowanych koło terenowe Ku-

lesze Kościelne; 

19) Zenon Perkowski – klub Więzionych Internowanych i Represjonowanych koło terenowe So-

koły; 

20) Tomasz Perkowski – Tomas Consulting S.A.; 

21) Robert Lepietuszko – 4Technology Bio-Lab; 

22) Krzysztof Wiktoruk – 4Technology Bio-Lab; 

23) mieszkańcy gminy. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

oraz  

sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady, który przywitał radnych, 

sołtysów i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 

12 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, 

że obrady Rady Gminy Sokoły są nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz 

na stronie internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samo-

rządzie gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 

13 RODO znajduje się na stronie BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady 

odbywają się za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu gło-

sowań radnych. Poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji został przekazany radnym kore-

spondencyjnie i na podane skrzynki poczty elektronicznej. Następnie zapoznał z porządkiem obrad 

i zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego po-
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rządku obrad? Jednocześnie powiadomił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym 

zmiany w porządku obrad mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego 

składu rady. 

 Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku 

obrad. Po przeprowadzonych głosowaniu ogłosił, że za przyjęciem porządku obrad głosowało 8 rad-

nych. Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu IX Sesji Rady Gminy. 

2. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

3. Prelekcja na temat: Możliwości wsparcia finansowego dla osób fizycznych w ramach programów: 

„Czyste powietrze” i „Mój prąd”. 

4. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) określenia stawek podatku od nieruchomości; 

2) zmian w budżecie gminy na 2019 r.; 

3) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024; 

4) regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę 

Sokoły; 

5) Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wy-

mienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicz-

nego i o wolontariacie na 2020 rok; 

6) rozpatrzenia skargi na wójta gminy; 

7) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu; 

8) wyrażenia zgody na zawarcie na czas nieoznaczony umowy użyczenia części nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Sokoły. 

5. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w I półroczu 2019 r. 

6. Wolne wnioski i informacje.  

7. Zamknięcie obrad. 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad. 1. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał wyciąg z protokołu IX Sesji Rady 

Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 

Rada Gminy w formie głosowania jednogłośnie przyjęła protokół IX Sesji Rady Gminy. Wy-

kaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 2. 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 

8 października do 26 listopada 2019 r. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Na salę obrad przybył radny Piotr Łapiński. 

 Do przedłożonej informacji pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 3. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że wprowadzone przez rząd programy „Czyste 

powietrze” i „Mój prąd” są często poruszane w środkach masowego przekazu. Gmina Sokoły wycho-

dząc naprzeciw oczekiwaniom mieszkańcom zawarła umowę z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku w sprawie współpracy przy realizacji programów. 

Na dzisiejszą sesję zaprosiliśmy pana Daniela Płońskiego z WFOŚIGW, który przybliży informacje na 

temat tych programów oraz przedstawicieli firm Tomas Consulting S.A. i 4Technology Bio-Lab zaj-

mujących się komercyjnym wdrażaniem takich projektów. Wcześniej było już spotkanie na temat tych 

programów, ale zainteresowanie mieszkańców było niewielkie. W związku z tym postanowiliśmy 
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przedstawić temat na sesji. Sołtysi wraz z zaproszeniem na sesję otrzymali obwieszczenie z prośbą 

o wywieszenie go na tablicy informacyjnej wsi. Na sesję przybyło kilka osób zainteresowanych. Pozo-

stali będą mogli obejrzeć sesję w Internecie.  

Daniel Płoński doradca energetyczny w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Go-

spodarki Wodnej w Białymstoku wyświetlił i omówił prezentację multimedialną nt. „Wybrane Pro-

gramy priorytetowe Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej”. Wydruk 

prezentacji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy gmina jest gotowa, aby pomóc zain-

teresowanym realizacją programów? 

Józef Zajkowski Wójt Gminy odpowiedział, że w sprawach różnych pan kierownik Marek 

Bokina udzieli odpowiedzi na to pytanie. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady udzielił głos panu Zenonowi Perkowskiego z klu-

bu Więzionych Internowanych i Represjonowanych w Białymstoku koło terenowe w Sokołach. 

Zenon Perkowski z WIR Sokoły powitał wszystkich obecnych na sesji i w imieniu opozycji 

antykomunistycznej podziękował władzom gminy za możliwość zabrania głosu. Przedstawił, że więk-

szość uczestników sesji utożsamia się z ideami klubu i wyraża gotowość służenia wsparciem w waż-

nych dla Polski, białostocczyzny i gminy Sokoły sprawach. Wszyscy jesteśmy Polakami, służymy 

jednej Ojczyźnie. Pragniemy podkreślić jej majestat zawsze i wszędzie. Tu jest nasze miejsce na zie-

mi. Tu się urodziliśmy i wychowaliśmy. Patronuje nam piękna Madonna, Matka Boża Sokolska. Ten 

region jest naszą Ojczyzną i dlatego zawszę będziemy mu służyć i uczestniczyć we wszystkich wyda-

rzeniach patriotycznych, historycznych i religijnych. Wielokrotnie uświetnialiśmy różne uroczystości 

na naszym terenie obecnością sztandaru klubu WIR w Białymstoku, aby wraz z władzami i mieszkań-

cami regionu podkreślić wierność ideałom „Bóg, Honor, Ojczyzna”. Władze koła, którego jestem 

przewodniczącym podjęły decyzję o wykonaniu sztandaru naszego koła. Pomysł ten uzyskał pełne 

poparcie zarządu WIR w Białymstoku. Jest to niezwykle ważne choćby z tego powodu, że podczas 

ważnych uroczystości państwowych, czy religijnych obchody mają miejsce jednocześnie w kilku 

miejscach naszego województwa, a sztandar jest tylko jeden. Obecność sztandaru podczas ważnych 

dla państwa i społeczności lokalnych wydarzeń ma ogromne znaczenie. Sztandar z dewizą „Bóg, Ho-

nor, Ojczyzna” jest znakiem wierności Ojczyźnie, wartościom przyjętym przez cywilizację chrześci-

jańską oraz przynależnością do wspólnoty narodowej i lokalnej. Obiecujemy, że nigdy nie zhańbimy 

tego świętego znaku. Będziemy z nim tam, gdzie dzieją się rzeczy ważne i będziemy mu oddawać 

honor. Nie jesteśmy stowarzyszeniem, które prowadzi działalność gospodarczą. Nasze fundusze to 

przede wszystkim składki członkowskie. Jako członkowie WIR jesteśmy ludźmi niezbyt zamożnymi 

i z tego powodu wykonanie sztandaru bez wsparcia z zewnątrz byłoby dla nas rzeczą bardzo trudne. 

Mając świadomości, że państwo jako samorząd lokalny jesteście ludźmi o wysokim poczuciu obywa-

telskości i patriotyzmu, dlatego zwracamy się do was o wsparcie finansowe tego dzieła. Będziemy 

wdzięczni za każdą nawet najskromniejszą pomoc. Zobowiązujemy się do tego, że do sprawy podej-

dziemy uczciwie, a wszelki ewentualne dotacje i dodatki będą transparentne i zgodne z obowiązują-

cym prawem. Ewentualne datki prosimy przekazywać na konto WIR-u w Białymstoku z dopiskiem 

„na sztandar koła”. Jesteśmy wszyscy, podobnie jak państwo zainteresowani tym, aby nasza ziemia 

rozwijała się w pełni i w dalszym ciągu służyła wzmocnieniu najjaśniejszej Rzeczypospolitej. Nasze 

życie na tym ostatnim odcinku ziemskiej drogi pragniemy oddać Polsce. Was prosimy o to, abyście 

zechcieli nas wesprzeć i nam towarzyszyć. Prosimy o podjęcie pozytywnej decyzji w przedstawionej 

sprawie. W załączeniu przedkładamy wzór projektu sztandaru. Życzymy owocnych obrad, a w zbliża-

jących się dniach adwentu na przyjście Pana wszelki łask bożych. W dalszej kolejności pan Zenon 

Perkowski poinformował, że zbliża się kolejna rocznica wprowadzenia stanu wojennego w naszej 

Ojczyźnie, dlatego warto byłoby przypomnieć i nauczyć młodsze pokolenie, czym była organizacja 

WRON-a. Wojskowa Rada Ocalenia Narodowego była organizacją komunistyczną o charakterze 

zbrodniczym, wspieraną i sterowaną przez obce mocarstwo. Organizacja wypowiedziała wojnę naro-

dowi polskiemu, który upomniał się o chleb i wolność. Jestem w posiadaniu pięknego wiersza o wro-

nie i stanie wojennym napisanego przez białostockich harcerzy. Chciałbym go zacytować: 

„Trzynastego grudnia roku pamiętnego 

wyległa się WRON-a z jaja czerwonego. 

Rozpostarła skrzydła z Gdańska po Kraków, 

wtrąciła za kraty najlepszych Polaków. 
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Rozpostarła skrzydła i klepie slogany,  

aż otworzył oczy naród oszukany. 

Prawdziwi Polacy w więzieniach siedzieli, 

bo się o swój honor wreszcie upomnieli. 

Że strzelać nie będzie, WRON-a obiecała, 

tymczasem na Śląsku, znów się krew polała. 

Rodacy, Polacy, nie dajcie się męczyć, 

trzeba wreszcie WRON-ie podły łeb ukręcić. 

Śpiewa cała Polska, śpiewa naród cały, 

aż się z pupy wronie pióra posypały. 

Jak wiecie rodacy prawda nie upadła,  

bo czerwoną WRON-ę SOLIDARNOŚĆ zjadła”. 

 

 Uczestnicy sesji oklaskami podziękowali za wystąpienie panu Zenonowi Perkowskiego. 

Tomasz Perkowski z Tomas Consulting S.A. wyświetlił i omówił prezentację multimedialną 

nt. „Dofinansowanie instalacji OZE dla mieszkańców”. Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 

9 do protokołu. 

Robert Lepietuszko z firmy 4Technology Bio-Lab wyświetlił i omówił prezentację multime-

dialną o instalacjach fotowoltaicznych. Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Radna Jadwiga Sieniawska zapytał, jaki jest koszt wykonania instalacji fotowoltaicznej? 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że pan Jan Łuniewski z miejscowości Kalinowo-

Czosnowo ponad rok temu zamontował instalację fotowoltaiczną na swojej stodole o mocy 10 kilowa-

tów. Przez rok instalacja wyprodukowała energię o mocy 12 tys. kilowatogodzin. Instalacja kosztowa-

ła rolnika 35 tys. zł. Nie korzystał on z żadnym dotacji. W poprzednich latach płacił on za prąd 1200-

1300 zł miesięcznie. Średnio daje to rocznie ok. 14,5 tys. zł. Po wykonaniu instalacji za pół roku za-

płacił za prąd 3,2 tys. zł, czyli za rok będzie to ok. 6,4 tys. zł. Widać tu oszczędność większą niż 50 %. 

Rolnik zastanawia się nad instalacją kolejnych 10 paneli, aby w pełni pokryć swoje zapotrzebowanie. 

Robert Lepietuszko z firmy 4Technology Bio-Lab wyjaśnił, że instalacje montowane na do-

mach nie służą do zarabiania pieniędzy, a do zmniejszenia rachunków za prąd. Jeżeli instalacja została 

dobrze dobrana, to w rachunkach mamy tylko opłatę dystrybucyjną. Odpowiadając na pytanie radnej 

J. Sieniawskiej wyjaśnił, że cena może się wahać od 4 do 6 tys. zł za kilowat. Im większa instalacja 

tym koszt jednego kilowata będzie niższy. Dużo zależy tu również od konstrukcji dachu i jakości za-

stosowanych materiałów. Nie należy liczyć kosztu jednego kilowata, a szybkość zwrotu wykonanej 

instalacji. Jeżeli dofinansowanie zewnętrzne wyniosłoby 60-65 %, to instalacja zwróciłaby się w ciągu 

3-4 lat. W przypadku wyższego dofinansowania (70-85 %) okres zwrotu był jeszcze krótszy i wyno-

siłby nawet 1-2 lata. Pan wójt przedstawił przykład osoby, która wybudowała instalację wyłącznie ze 

środków własnych. W jego przypadku okres zwrotu jest dłuższy, ale i tak wykonanie instalacji foto-

woltaicznej mu się opłaca. Zapytał, czy ktoś z uczestników sesji jest w stanie powiedzieć, ile kosztuje 

kilowatogodzina energii elektrycznej? 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odpowiedział, że jest to koszt rzędu 50-60 

groszy. 

Robert Lepietuszko z firmy 4Technology Bio-Lab powiedział, że jest to prawidłowa odpo-

wiedź. Zapytał, czy ktoś wie, ile kilowatogodzina kosztowała 10 lat temu? 

Tadeusz Brzozowski sołtys wsi Porośl Kije odpowiedział, że ok. 35-40 groszy. 

Robert Lepietuszko z firmy 4Technology Bio-Lab oświadczył, że należy tu zauważyć, że 

przez ten czas nastąpił wzrost cen energii elektrycznej o ok. 60 %. Oznacza to, że ceny prądu każdego 

roku sukcesywnie rosną i nadal będą rosnąć. Wszyscy widzimy, co się dzieje. Już są zapowiedzi tych 

podwyżek. Wykonanie instalacji fotowoltaicznej spowoduje, że staniemy się odporni na te wszystkie 

podwyżki, ponieważ będziemy mieć własną elektrownię produkującą energię na nasze potrzeby. Pan 

wójt wykazał się dużą kreatywnością żeby wszyscy mieszkańcy gminy mieli dostęp do tego. Jeżeli 

każdy będzie składał oddzielnie wniosek, to wszystko to się rozjedzie. Najlepiej byłoby, aby pomogła 

w tym gmina. Dobrze byłoby, aby jedna firma opracowała wniosek i jedna firma wykonała instalacje.  

Tadeusz Brzozowski sołtys wsi Porośl Kije zapytał, jaka jest żywotność takiej instalacji? 
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Robert Lepietuszko z firmy 4Technology Bio-Lab odpowiedział, że producenci paneli dają 

przeważnie gwarancję na urządzenia 25 lat. Na pozostałe podzespoły jest gwarancja 10-15 lat. Patrząc 

na okres gwarancji przez pryzmat stopy zwrotu widać, że to się opłaca.  

Krzysztof Wiktoruk z firmy 4Technology Bio-Lab zwrócił uwagę, że z roku na rok zużywamy 

coraz więcej energii. W każdym domu przybywa urządzeń zasilanych na prąd.  

Jerzy Jamiołkowski sołtys wsi Jamiołki Kowale zapytał, czy dotacja jest przeznaczona tylko 

na budynki mieszkalne? Co z budynkami gospodarskimi? 

Robert Lepietuszko z firmy 4Technology Bio-Lab odpowiedział, że prezentowana instalacja 

skierowana jest do domów mieszkalnych. Są także inne rodzaje wsparcia, z których mogą skorzystać 

rolnicy. 

Krzysztof Wiktoruk z firmy 4Technology Bio-Lab uzupełnił, że omawiana instalacja nie wy-

klucza rolników. Warunkiem jest postawienie dodatkowego licznika na gospodarstwo. Rolnicy mogą 

skorzystać z dotacji o nazwie agro energia, wówczas nie trzeba wykonywać podliczników, a moce są 

znacznie większe niż w przypadku domu. 

Jerzy Jamiołkowski sołtys wsi Jamiołki Kowale zapytał, jak jest wielkość dotacji w przypadku 

agro energii? 

Krzysztof Wiktoruk z firmy 4Technology Bio-Lab odpowiedział, że z tego programu można 

otrzymać zwrot 40 % poniesionych kosztów. 

Waldemar Kikolski Dyrektor SP w Sokołach zapytał, ile czasu zajmuje montaż instalacji?  

Krzysztof Wiktoruk z firmy 4Technology Bio-Lab odpowiedział, że instalacje domowe wy-

konywane są zazwyczaj w 1-2 dni. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że jeśli prąd jest drogi, to każdy go oszczędza. W przy-

padku zamontowania na domu fotowoltaiki można byłoby wymienić kuchnię gazową na indukcyjną 

i dom ogrzewać elektrycznie. Zapytał, czy możliwe byłoby wykonanie instalacji na domu do 5 kilowa-

tów? 

Krzysztof Wiktoruk z firmy 4Technology Bio-Lab odpowiedział, że tak. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy przedstawił, że pan Stanisław Derehajło Wicemarszałek Woje-

wództwa Podlaskiego zamontował na swoim domu instalację fotowoltaiczną i ogrzewa dom na prąd. 

Radna Jadwiga Sieniawska zapytała, kiedy wypłacana jest dotacja? 

Krzysztof Wiktoruk z firmy 4Technology Bio-Lab odpowiedział, że po zakończeniu inwesty-

cji i rozliczeniu się z dokumentów. 

Andrzej Remisiewicz współwłaściciel firmy Trans-Rol przedstawił, że jest jednocześnie 

przedsiębiorcą i właścicielem domu jednorodzinnego. Zwrócił uwagę, że o programie czyste powie-

trze w gminie Sokoły mówimy już od 2-3 lat. Na sesjach było przez ten czas wielu specjalistów, a tak 

naprawdę nic nie zostało zrobione. Zaproponował przedstawicielom firm obecnych na sesji przekaza-

nie swego domu rodzinnego i ewentualnie firmy do przeprowadzenia testów oraz potrzebne środki 

finansowe, które mają się zwrócić. Po wykonaniu inwestycji wszyscy mieszkańcy gminy będą mogli 

oglądać instalację i określą, czy warto ją wykonać u siebie. Gmina również mogłaby to samo zrobić na 

jednym ze swoich obiektów. Kilkanaście lat temu gmina rozpoczęła realizację przydomowych oczysz-

czalni ścieków i było to wizualnie pokazywane mieszkańcom. Pracownicy Urzędu Gminy doradzali 

i pomagali zainteresowanym. Każdy mógł to zobaczyć i wymienić się poglądami. Dzięki temu, aż tak 

wiele osób zdecydowało się na wykonanie oczyszczalni przyzagrodowej. Poprosił o podjęcie działań 

takich samych działań z instalacjami fotowoltaicznymi. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że nie może zgodzić się z tą opinią. Wykonanie in-

stalacji na gminnym obiekcie nigdy nie będzie porównywalne z domem prywatnym. Kiedyś zastana-

wialiśmy się nad zamontowaniem instalacji na dachu szkoły, ale w okresie wakacji, gdy nasłonecznie-

nie jest największe nie będzie odbiorców. Sprawą indywidulaną każdej osoby jest zainteresowanie się 

którymś z tych programów. Dzisiaj celowo organizujemy spotkanie na sesji, aby przekaz informacji 

był jak największy. Wiele osób jest zainteresowanych programem, dlatego publicznie poruszamy ten 

temat. 

Robert Lepietuszko z firmy 4Technology Bio-Lab powiedział, że osoby zainteresowane mogą 

bez udziału gminy same zamontować instalację fotowoltaiczną i skorzystać z dofinansowania. 

Krzysztof Wiktoruk z firmy 4Technology Bio-Lab poprosił o pytania. 

Radny Piotr Łapiński zapytał, czy radni będą mogli otrzymać materiały informacyjne na ten 

temat? Moglibyśmy rozpowszechnić je wśród zainteresowanych mieszkańców. 
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Józef Zajkowski Wójt Gminy zapytał przedstawicieli firm, czy wyrażają zgodę na przekazanie 

materiałów informacyjnych radnym. 

Przedstawicieli firm odpowiedzieli, że tak. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że materiały informacyjne zostaną przekazane rad-

nym na skrzynki poczty elektronicznej. 

Henryk Idźkowski Roszki Chrzczony zapytał, czy panele mogą zastąpić pokrycie dachu? 

Robert Lepietuszko z firmy 4Technology Bio-Lab odpowiedział, że na chwilą obecną nie. Pa-

nele muszą mieć odstęp zapewniający ich wentylację. Producenci paneli mają już w ofercie ogniwa 

mocowane na elewacjach i balustradach balkonów.  

Krzysztof Wiktoruk z firmy 4Technology Bio-Lab poprosił wójta o sporządzenie wykazu 

osób zainteresowanych skorzystaniem z programu. Gmina powinna złożyć wniosek o dofinansowanie 

w terminie do 31 grudnia. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy zapytał, ilu powinno być zainteresowanych, aby można było 

złożyć taki wniosek? 

Krzysztof Wiktoruk z firmy 4Technology Bio-Lab odpowiedział, że dobrze byłoby, aby zain-

teresowanych było kilkudziesięciu. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę w posiedzeniu. 

 

Ad. 4. 

1) 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przekazał głos pani skarbnik. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że w dniu dzisiejszym należałoby podjąć 

uchwałę w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. Temat był wstępnie przedstawiany 

na jednym wspólnym posiedzeniu komisji, a następnie był przedmiotem obrad drugiego wspólnego 

posiedzenia komisji. Inflacja jest obecnie na poziomie 1,8 %. Obecnie obowiązujące stawki podatków 

zostały uchwalone w 2018 roku i zostały wówczas podniesione o 1,6 % w stosunku do roku poprzed-

niego. Wcześniej w przeciągu dwóch lat stawki podatków i opłat lokalnych nie były podnoszone. 

W chwili obecnej te podatki, które państwo radni będziecie ustalali nie mogą być wyższe niż ustawo-

we. Mogą być podniesione o wskaźnik 1,8 % i taki był pierwotny wniosek. Podczas obrad ostatnich 

komisji radni odnieśli się do poszczególnych składników i możemy pokazać wniosek, jaki podlegał 

zaopiniowaniu i ewentualnemu podjęciu uchwały. Należy też wspomnieć, że w 2017 r. została podjęta 

uchwała w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości. Zwolnione z podatku od nieruchomości są 

budynki mieszkalne lub ich części zajęte wyłącznie na potrzeby mieszkalne położone na gruntach 

wchodzących w skład gospodarstw rolnych. Zwolnienie nie jest podmiotowe, a przedmiotowe. Zwol-

nione z podatku są budynki będące własnością osób prowadzących działalność rolniczą. Zwolenie to 

nie dotyczy emerytów i muszą oni płacić podatek od nieruchomości. Oprócz tego zwolnione z podatku 

od nieruchomości są także grunty lub ich części wykorzystywane pod działalność statutową polegają-

cą na świadczeniu i wykonywaniu zadań związanych z ochroną przeciwpożarową na podstawie prze-

pisów o ochronie przeciwpożarowej. Są to grunty i budynki jednostek OSP wykorzystywane na dzia-

łalność statutową. Zwolnienie to nie obejmuje gruntów i budynków związanych z prowadzeniem dzia-

łalności gospodarczej. Jeśli w budynku OSP prowadzona jest działalność gospodarcza, to wówczas to 

zwolnienie nie funkcjonuje i te jednostki muszą płacić podatek od nieruchomości. Przeprowadziliśmy 

kalkulację poszczególnych stawek podatków z propozycją zwiększenia podatków o 1,8 %. Zaprezen-

tujemy je państwu na ekranie, aby wszyscy mogli zobaczyć i porównać stawki z sąsiednimi gminami. 

Pani skarbnik wyświetliła tabelaryczne zestawienie stawek podatków z porównaniem do sąsiednich 

gminy. Wydruk zestawienia stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Radny Grzegorz Idźkowski wystąpił z wnioskiem o ogłoszenie przerwy w obradach. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady oświadczył, że najpierw pani skarbnik przedstawi 

stawki podatków. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy zapytał, czy przerwa dotyczy kwestii podatków? 

Radny Grzegorz Idźkowski odpowiedział, że tak. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że dobrze byłoby najpierw przedstawić propozycję, 

a następnie byłaby przerwa. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła, że w przypadku gruntów zajętych pod dzia-

łalność gospodarczą maksymalna stawka podatku wynosi 0,95 zł. W 2019 r. obowiązuje stawka 0,71 
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zł. Jeżeli nastąpiłby wzrost o wskaźnik 1,8 %, to stawka podatku wyniosłaby 0,72 zł. Na ostatnim 

posiedzeniu komisji radni zawnioskowali o zwiększenie stawki do 0,95 zł. Wzrost, o który radni po-

stulowali wynikał z kilku powodów. Jak wiemy, na niektóre wydatki zaplanowane do poniesienia 

w 2020 roku rada i organ wykonawczy nie ma wpływu. Jest to spowodowane miedzy innymi ze wzro-

stem od 1 stycznia 2020 r. minimalnego wynagrodzenia za pracę z 2.250 zł brutto na 2.600 zł brutto. 

Po wykonaniu symulacji okazuje się, że na ten cel w budżecie brakuje 200 tys. zł. W przypadku staw-

ki podatku grunty pod wodami maksymalna stawka podatku wynosi 4,80  zł. W 2019 r. obowiązuje 

stawka 4,61 zł. Jeżeli nastąpiłby wzrost o wskaźnik 1,8 %, to stawka podatku wyniosłaby 4,69 zł. 

Wniosek był o ustalenie tej stawki na 4,80 zł. Nie ma to wpływu dla naszego budżetu, ponieważ takie 

grunty na terenie gminy Sokoły nie występują. Trzecią stawką podatku są grunty pozostałe. Maksy-

malna stawka to 4,50 zł. W 2019 r. obowiązuje stawka 0,17 zł. Po wzroście o 1,8 % nadal mamy 0,17 

zł. Zostało zawnioskowane o ustalenie stawki w kwocie 0,25 zł. Ta stawka nigdy nie była wysoka, a to 

dlatego że głownie w Sokołach grunty zostały przekwalifikowane. Emeryci albo osoby znajdujące się 

w trudnej sytuacji materialnej musiałyby płacić bardzo wysoki podatek. Czwartą stawką podatku są 

grunty objęte obszarem rewitalizacyjnym. Górna stawka wynosi 3,15 zł. W 2019 r. obowiązuje 3,03 

zł. Po wzroście o 1,8 % byłoby 3,08 zł. Postulowane jest 3,15 zł. Wysokość tej stawki nie ma wpływu 

na budżet, ponieważ na terenie gminy nie ma takich gruntów. Piątą stawką podatku są budynki miesz-

kalne. Górna stawka wynosi 0,81 zł. W 2019 r. obowiązuje 0,50 zł. Po wzroście o 1,8 % byłoby 0,52 

zł. Wniosek był o 0,60 zł. Tego właśnie podatku nie płacą osoby, których budynki położone są na 

gruntach związanych z prowadzeniem działalności rolniczej. Szóstą stawką podatku są budynki zwią-

zane z prowadzeniem działalności gospodarczej. Górna stawka wynosi 23,90 zł. W 2019 r. obowiązu-

je 18,80 zł. W naszej gminie przez kilka lat stawka pozostawała na tym samym poziomie. Po wzroście 

o 1,8 % byłoby 19,14 zł. Wniosek był od państwa radnych o ustalenia stawki w wysokości 23,90 zł. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy sprostował, że to był jego wniosek, a nie radnych. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła, że przeprowadziliśmy symulację zastosowa-

nia proponowanej stawki podatku u największych przedsiębiorców z terenu gminy. Wzrost podatku 

byłby bardzo odczuwalny, bo wyniósłby ok. 30 %. Należałoby rozważyć wysokość tej stawki, ponie-

waż przez kilka lat stawka nie była podnoszona albo wzrastała o wskaźnik inflacji. Po zdecydowaniu 

się na górną stawkę stopa wzrostu byłaby bardzo duża. Siódmą stawką podatku jest podatek od bu-

dynków związanych z prowadzeniem działalności w zakresie obrotu materiałem siewnym. Na 2020 r. 

górna stawka wynosi 11,18 zł. Obecnie obowiązuje 9,61 zł. Gdyby był wzrost o 1,8 % to stawka wy-

niosłaby 9,78 zł. Tu również jest propozycja ustalenia podatku w maksymalnej wysokości. Ósmą 

stawką podatku jest podatek od budynków związanych z prowadzeniem działalności w zakresie udzie-

lania świadczeń zdrowotnych. Na 2020 r. wyznaczono górną stawkę w wysokości 4,87 zł. Obecnie 

obowiązuje u nas 4,68 zł. Po wzroście o wskaźnik 1,8 % byłoby to 4,76 zł. W tej kategorii podwyżka 

nie jest aż tak duża, nawet przy przyjęciu maksymalnej stawki podatku. Dziewiątą stawką podatku jest 

podatek od budynków pozostałych. Są to budynki, które mamy na posesjach i nie są one związane 

z prowadzeniem działalności gospodarczej. Górna stawka podatku na 2020 r. wynosi 8,05 zł. Obecnie 

obowiązuje 4,76 zł. Przy wzroście podatku o 1,8 % byłoby 4,84 zł. W tym przypadku nie proponuje 

się maksymalnej stawki, a jedynie wzrost podatku do 6,00 zł. W przypadku ceny żyta rada gminy ma 

możliwość obniżenia stawki ustalonej przez Prezesa GUS. Na 2020 r. została wyznaczona cena żyta 

w wysokości 58,46 zł. Jeżeli nie zostanie podjęta uchwała o obniżeniu ceny, to będzie obowiązywała 

przedstawiona stawka. Przez ostatnie lata tak właśnie się działo, że nie podejmowano uchwały. 

W 2019 r. obowiązywała stawka 54,35 zł. Na komisji podjęto decyzję o utrzymaniu GUS-owskiej 

ceny żyta. 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy poprosił, aby uczestnicy sesji przyjrzeli się wyświetlonej tabeli. 

Następnie przeanalizował stawki podatków obowiązujące obecnie w gminach ościennych. Przedsta-

wił, że płacenie podatków jest rzeczą niewdzięczną z punktu widzenia podatnika. Najlepiej, aby ich 

nie było i nikt nie musiał płacić. Wyjaśnił, że na komisji był wniosek o podniesienie stawek o 1,8 %, 

ale na wniosek wójta do projektu uchwały zostały przyjęte wyższe stawki podatków. Na sesję przybył 

przedsiębiorca, który uważa że jest to za duża podwyżka. Za chwilę będzie mógł się wypowiedzieć. 

Podjęcie uchwały leży w kompetencji rady gminy i jeśli nie będzie zgody na proponowany projekt 

uchwały, to można będzie ustalić inne stawki. Oświadczył, że pieniędzy z większego wpływu z podat-

ków nie chcemy przeznaczyć na podwyżki wynagrodzeń pracowników urzędu i wójta. Rząd wprowa-

dził obligatoryjny wzrost minimalnego wynagrodzenia za pracę z 2.250 zł brutto na 2.600 zł brutto 
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i musimy to wykonać. Subwencja oświatowa jest zdecydowanie niższa niż byśmy chcieli. Wprowa-

dzone zostały podwyżki wynagrodzeń nauczycieli, ale nie idą za tym dodatkowe środki. Na 2020 rok 

mamy 5 mln subwencji i 8 mln zł wydatków. Brakuje nam 3 mln zł. Od nowego roku będzie mniejszy 

odpis z podatku dochodowego od osób fizycznych, bo osoby do 26 roku życia będą z niego zwolnio-

ne. Podatek od osób fizyczny z 18 % został obniżony na 17 %. Powoduje to mniejsze wpływy do bu-

dżetu. Nie dotyczy to tylko naszej gminy, ale wszystkich samorządów w kraju. Jeżeli policzymy do-

chody i odejmiemy stałe wydatki, to zostanie nam 2,5 mln zł na inwestycje. W poprzednich latach 

było to 3,3 - 3,5 mln zł. Pan wójt stwierdził, że nie jest tu po to, aby chować się przed trudnymi tema-

tami. Zadaniem wójta jest dbanie o rozwój gminy. Globalnie jeżeli przemnożymy wzrost podatku dla 

wszystkich przedsiębiorców przez ilość metrów kwadratowych, to będziemy mieli zwyżkę rzędu 120 

tys. zł. Większych przedsiębiorców mamy sześciu, to wypadnie średnio po 20 tys. zł na jednego. 

Wszyscy znają film promocyjny gminy Sokoły. W przyszłym roku chcemy realizować wiele inwesty-

cji. Otrzymaliśmy 4,3 mln zł dofinansowania i chcemy je wykorzystać. Absorbuje to gminę do działań 

pomimo tego, że ze środków własnych musimy przeznaczyć podobną kwotę. Na ul. Krzewina w So-

kołach budujemy wodociąg i kanalizację. Wykonujemy nową drogę do Idźk Wykna oraz przedłużamy 

ulicę w Roszkach-Sączkach. Oprócz tego wykonujemy inwestycję przy CKB w Sokołach. Pracujemy 

nad następnym dokumentacjami. Naprzeciw szkoły w Sokołach powstaną nowe parkingi i ulica. Po-

mijając same prace, trzeba będzie zapłacić za wywłaszczenie gruntu. W poprzednim roku za wywłasz-

czenia związane z przebudową ul. Ogrodowej oraz przedłużeniem ul. Szkolnej zapłaciliśmy ok. 300 

tys. zł. Na drogę w Perkach Bujenkach dokumentacja jest wykonana. Zapłaciliśmy dla osób, które 

zostały wywłaszczone po ok. 30 tys. zł. W wielu przypadkach nie tylko pokrywamy stare drogi no-

wym asfaltem, ale od zera budujemy nowe drogi. Podziękował panu Andrzejowi Remisiewicz za 

ogromne zaangażowanie i pomoc w utworzeniu ośrodków. Dziś ludzie mają tam prace, my podatki, 

a niepełnosprawni opiekę. Sprawą bardzo istotną jest temat kolei. Dzięki pomocy przedsiębiorcy udało 

się reaktywować stację kolejową. Przy kolei wykonaliśmy niezbędne inwestycje, które są ukłonem 

w stronę przedsiębiorców. Obecnie są prowadzone rozmowy z kanclerzem SGGW Władysławem 

Skarżyńskim, prorektorem Kazimierzem Banasikiem i dziekanem Mieczysławem Połońskim, aby 

zrobić dla gminy program małej retencji. Chcemy zinwentaryzować wszystkie rowy i nastawki oraz 

określić, gdzie należy wykonać zbiorniki. Te prace wykonaliby studenci uczeni. Projekt byłby ogrom-

ną korzyścią dla rolników i przedsiębiorców. Pan wójt oznajmił, że nie chce tu nic dla siebie. Rok 

temu zostało obniżone wynagrodzenie wójta o 20 % i jeśli rada zechce, to może dokonać kolejnej 

obniżki. Zaręczył, że nie wpłynie to na efekty jego pracy. Jutro mieliśmy pojechać z radnymi do Zio-

łowego Zakątka w Korycinach i gospodarstwa w Klimczycach Kolonii, aby obejrzeć inkubatory. Wy-

jazd został przełożony na koleją środę. Ze względu na skomplikowaną sytuację w Krzyżewie planu-

jemy przeniesienie pomysłu do Waniewa. Gaz dla Sokół też wymagał dużego zaangażowania. Podob-

nie sprawa wojewódzkiego funduszu w temacie czystego powietrza. Przedsiębiorca obecny na sali na 

pewno ma wiele racji, ale w kwestii podatków wójt musi być po drugiej stronie. W wielu gminach 

obowiązują maksymalne stawki podatków, a rolnicy płacą podatek od budynków. Jeśli przedsiębiorca 

rozrzuci te 20 tys. zł na ilość worków sprzedanych nawozów, to wzrost podatku będzie niezauważal-

ny. Dzięki stacji kolejowej w Sokołach koszty dostawy nawozów będą niższe, a co za tym idzie rolnik 

nie zapłaci więcej niż dotychczas. Pomimo wzrostu podatku korzyści będą dla wszystkich. Co rada 

gminy ustali, to będzie obowiązywało. Dobrze byłoby dołożyć do budżetu dodatkowe 120 tys. zł. 

Gmina na koniec 2020 r. będzie miała 3,7 mln zł długu. Jesteśmy w stanie spokojnie to spłacić. 

W 2003 r. była budowana oczyszczalnia, kolektory i wodociąg. Wówczas przy budżecie 13 mln zł 

mieliśmy podobne zadłużenie i dawno zostało to spłacone. Gdyby nie było ambitnych planów, to nie 

byłoby rozwoju gminy. Kiedyś zaryzykowaliśmy z budynkiem po szkole w Dworakach. Dziś przeby-

wa tam więcej pacjentów niż w szpitalach w Łapach i w Wysokiem Mazowieckiem. 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady udzielił głos panu Andrzejowi Remisiewicz. 

 Andrzej Remisiewicz współwłaściciel firmy Trans-Rol z Kruszewa-Wypych oświadczył, że 

przychodzi na tą salę z wielką pokorą po 25 latach prowadzenia działalności gospodarczej, aby mówić 

o podatkach. Stwierdził, że zdecydował się zabrać głos w imieniu 25 przedsiębiorców z terenu gminy 

Sokoły i ponad 20 mieszkańców, a zarazem właścicieli domów jednorodzinnych. Podziękował panu 

wójtowi, którego zna od 29 lat i przyjaźni się z nim od 20 lat, że właśnie do niego skierował swoje 

słowa. Zastrzegł, że w swoim wystąpieniu nie chciałby nikogo urazić, a jedynie naświetlić sytuację 

w której znajduje się polska i podlaska gospodarka oraz przybliżyć sytuację przedsiębiorców z naszej 
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gminy. Podczas wystąpienia pana wójta nasuwało się pytanie, z czego wynika tak gwałtowny wzrost 

podatków od nieruchomości związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej i budynków jed-

norodzinnych. Podwyżka nie uderza w rolników, a głównie w mieszkańców Sokół. W wielu przypad-

kach biednych emerytów i rencistów. W przypadku przedsiębiorcy, jeśli jest to tylko 20 tys. zł, to 

można sobie jakoś z tym poradzić. Jeśli będzie to więcej, to już gorzej. Sytuacja w naszej gospodarce 

nie jest dobra. W Niemczech nastąpiło spowolnienie gospodarcze już ponad rok temu. Czekaliśmy na 

rzetelne informacje do wyborów. Teraz oznajmia się, że spowolnienie pojawiło się już w Polsce. 

W sektorze rolniczym sytuacja z dnia na dzień jest coraz gorsza, by nie powiedzieć bardzo zła. Mleko 

od wielu lat kosztuje w skupie 1,40 zł, a ceny produkcji ciągle rosną. W 2015 roku była susza. W 2017 

r. była niemalże powódź, a w latach 2018-2019 kolejne susze. To dobija wielu rolników. Kilka tygo-

dni temu jeden rolnik z terenu naszej gminy zlicytował drugiego. Za 8 ha ziemi zapłacił 232 tys. zł. 

Dziś w Sądzie Rejonowym w Wysokiem Mazowieckiem jest licytacja rolnika z ościennej gminy. Na 

podlaskich wsiach nie ma komu gospodarzyć. Dzieci uciekają ze wsi, bo nie ma tu perspektyw. 

W 1992 r. Kruszewie-Wypychach było 30 gospodarzy, a dziś jest dwóch. W Bruszewie było wówczas 

120 gospodarzy, dziś jest ok. 20. Podnosząc podatki średnio o 30 % robi się strzał we wszystkich 

mieszkańców gminy Sokoły. Oświadczył, że wierzy w rozsądek i mądrość rady gminy. Prezydent RP 

Andrzej Duda, premier Mateusz Morawiecki i prezes PiS Jarosław Kaczyński jasno mówią, że w sa-

morządach władza musi służyć mieszkańcom miast i wsi. Czy w naszym przypadku, gdy próbuje się 

podnieść podatek o 30 %, w sytuacji gdy gospodarka jest w nienajlepszej sytuacji, jest to racjonalne? 

Te 30 % wychodzi ze średniej. Podatek od gruntów wzrasta o 33 %, od gruntów pozostałych o 47 %, 

od budynków mieszkalnych 20 % i od budynków związanych z prowadzeniem działalności 27 %. 

Podczas dzisiejszej dyskusji zostało powiedziane, że podatek od budynków związanych z prowadze-

niem działalności gospodarczej w zakresie świadczeń zdrowotnych zostaje podniesiony do maksi-

mum. Tylko, że te maksimum pozwala podnieść podatek do 4 %. Przedsiębiorcy mają mieć podnie-

sione podatki o 30 %. Oświadczył, że ogromnie szanuje wójta gminy pana Józefa Zajkowskiego, dla-

tego przychodzi tu sam w imieniu przedsiębiorców. W innym przypadku na sesji powinno pojawić się 

30 przedsiębiorców i 20 rolników. Nie o to jednak nam chodzi, bo jesteśmy gminą prawą. Pan wójt  

pisze w Głosie, że wszystkie problemy gminy, to jego problemy. Przychodząc do pana wójta wiem, że 

chce on inwestować, ale ja jako przedsiębiorca przez 25 lat wspieram go w tym płacąc podatki. Popro-

sił, aby nie sięgać drastycznie do kieszeni przedsiębiorców, bo oni sięgną do kieszeni rolników i kon-

sumentów. Skoro została ustalona inflacja na poziomie 1,8 %, to należałoby podnieść podatki o taki 

właśnie procent. Jeśli chcemy się wyróżnić i zrobić coś więcej, to podnieśmy podatki o 5 %, ale nie 

o 30 %. Dziś odbywa się sesja w Szepietowie. Podatki zostaną tam zwiększone o 4 %. Na chwilę 

obecną stawka podatku od prowadzonej działalności gospodarczej w Szepietowie wynosi 15 zł, a u 

nas 18,80 zł. Przez miasto Szpietowo przebiega droga krajowa i linia kolejowa relacji Warszawa – 

Białystok. Jest pełna infrastruktura do prowadzenia działalności gospodarczej. Dzięki temu, że podatki 

od prowadzenia działalności gospodarczej w Szepietowie były najniższe w regionie zlokalizowało się 

tam wiele firm. Jaką perspektywę przedsiębiorcom daje gmina Sokoły? Oświadczył, że kocha gminę 

Sokoły i promuje ją przez 25 lat. W poprzednich latach organizowaliśmy wyjazdy do pałacu prezy-

denckiego, belwederu, czy na dożynki w Spale. Zawsze byliśmy dumni, że jesteśmy z gminy Sokoły. 

Tak naprawdę, gmina Sokoły nie oferuję nic nadzwyczajnego dla przedsiębiorców. Skutek jest taki, że 

przez ostatnie 10 lat nie zlokalizował się tu żaden nowy przedsiębiorca. Drogę wojewódzką mamy 

w opłakanym stanie. Linii kolejowej, o którą walczymy od 19 lat, tak naprawdę nie mamy. Co z tego, 

że ten pociąg przejeżdża. Powoduje on tylko zagrożenie w ruchu drogowym na przejazdach kolejo-

wych. Medialnie coś tam wywalczyliśmy, ale pozwoliła na to sytuacja. Linia kolejowa Małkinia – 

Białystok jest remontowana i przez 2 lata musi być jakiś objazd. Uczestnicy sesji doskonale wiedzą, 

że podczas różnych wydarzeń temat linii kolejowej był wielokrotnie podnoszony w obecności posłów, 

senatorów i ministrów. Wielokrotnie rozmawialiśmy z o tym z różnymi marszałkami i prezesami. 

Wszyscy składali nam obietnice i nic nie zostało zrobione. Poprosił o spojrzenie na gospodarkę i całą 

sytuację racjonalnie. Wszyscy przedsiębiorcy całym sercem są za tym, aby gmina Sokoły ciągle czas 

się rozwijała. Przedkładając 120 tys. zł, które samorząd chce pozyskać z podatków, doprowadzi się do 

znacznego uszczuplenia dochodów przedsiębiorców. Stwierdził, że wszystkich radnych bardzo szanu-

je, bo był z nimi przed wyborami, w wybory i po wyborach. Zapytał radnych, czy chcieliby aby ktoś 

im z tej stałej comiesięcznej wypłaty, którą sami sobie ustali, zabrał 30 %? Na pewno nie. Wszyscy 

wierzymy, że ciężko pracujecie i jesteście mądrymi ludźmi. Zostaliście przez nas wybrani w wybo-
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rach. Chcemy, abyście racjonalnie spojrzeli na sprawę, bo jestem upokorzony tym, że muszę tu dziś 

występować. Zawsze wam dziękowałem i was reklamowałem, ale dziś jest inna sytuacja. W sąsiedniej 

gminie Łapy nie ma żadnej podwyżki podatków. Burmistrz zachęca mnie do zlokalizowania firmy na 

terenie gminy Łapy. Deklaruje zwolnienie z podatków przez okres 5 lat. Premier w Jasionce po Rze-

szowem powiedział, że przedsiębiorca który chce inwestować powinien być zwolniony z podatków. 

Wysokie podatki to szara strefa. Dobrze to już było w rolnictwie i w przedsiębiorczości. Jeśli rolnik do 

dziś się nie wzbogacił, to jutro też się nie wzbogaci. Jeśli przedsiębiorca do tej pory się nie wzbogacił, 

to jutro też się nie wzbogaci. Oznajmił, że ma przyjemność reprezentować firmę, jako osoba fizyczna. 

Obecnie z płaconych przez firmę podatków i zatrudnionych pracowników w 2019 r. trafia 36 % sub-

wencji do gminy, a w 2020 r. będzie to już 38 %. W przypadku przekształcenia firmy na spółkę nie 

odpowiadałby całym majątkiem i płaciłby zaledwie 6 %. Wielu przedsiębiorców zlokalizowanych na 

terenie gminy Sokoły płaci podatki w miejscu swego zameldowania. Jeden z przedsiębiorców powie-

dział wczoraj, że został oszukany przez samorząd, bo kiedy lokalizował się tu kilkanaście lat temu 

obiecano mu zwolnienie z podatków. Nie został zwolniony, dlatego zlokalizował się w sąsiedniej 

gminie Łapy. Teraz tam płaci podatki i gmina Łapy ma dzięki temu pieniądze. Przedsiębiorca zamie-

rza postawić zakład produkcyjny i inwestować na terenach inwestycyjnych stworzonych przez gminę 

Łapy. Niski podatek dla przedsiębiorców, to zachęcenie do współpracy. Czym gmina Sokoły może nas 

zachęcić? Pan wójt we wspaniałym filmie promocyjnym gminy Sokoły zaprasza mieszkańców miast 

i wsi do lokalizowania się tu w Sokołach. Czym ich do tego zachęca? 20 % podatkiem. Rolnicy nie 

płacą tego podatku, ale ci co tu się zlokalizują i wybudują willę będą płacić ten podatek w wysokości 

0,60 zł za m2. Pan wójt zaprasza też przedsiębiorców. Ja to szanuję, bo na miejscu pana wójta też bym 

zapraszał, bo trudno odpraszać. Jak się kogoś zaprasza, to trzeba dać mu argumenty w postaci niskich 

podatków. W mieście Wysokie Mazowieckie płaci się 19,40 zł, a u nas 18,80 zł. W wyświetlonej in-

formacji pan wójt porównuje się gminy Poświętne, ale tam jest tylko kilku przedsiębiorców. W Kra-

kowie na dzień dzisiejszym podatek wynosi 23,10 zł, a Rada Gminy Sokoły chce podnieść obecną 

stawkę na 23,90 zł. Lepiej jest się przeprowadzić do Krakowa niż inwestować tutaj. Stwierdził, że 

rada gminy albo nie rozumie sprawy, albo też została wprowadzona przez kogoś w zły tok myślenia.  

Zaapelował o rozwagę i mądre podejście do tematu podatków. Szpital Ogólny w Wysokiem Mazo-

wieckiem jeszcze nie tak dawno wykazywał dochody, ale był tam dobry zarządca śp. Stanisław Biel-

ski. Dzisiaj szpital popada w kłopoty finansowe. Jeśli nie spojrzymy prawdzie w oczy, w jakiej sytua-

cji znajduje się rolnictwo i przedsiębiorcy obsługujący sektor rolniczy, to jak możemy dalej działać. 

Chciałbym tu pracować, rozwijać się i zatrudniać ludzi, tak jak robiłem to do dzisiaj. Uważam się za 

rzetelnego i sumiennego przedsiębiorcę. Poprosił, aby pani skarbnik potwierdziła, że przez 25 lat ni-

gdy nie opóźniłem się w płaceniu jakichkolwiek podatków. Mnie i moją firmę kontrolują 23 jednostki 

kontrolujące. Nigdy przez wspomniany okres czasu nie zapłaciłem mandatu czy kary. Jest to spowo-

dowane 18-20 godzinną pracą. Przyszedłem dziś na sesję, a zamiast tego powinienem obsługiwać 

klientów w firmie. Tymczasem walczę tu o rozwagę i mądrość samorządu gminy. Próbuje jakoś zro-

zumieć pana wójta, ale w żaden sposób nie mogę. Pan wójt chce inwestować i ja go w tym wspieram. 

Jeśli brakuje środków finansowych, to można zaciągnąć kredyt inwestycyjny, a w kolejnych lepszych 

latach można będzie go spłacić. Nie sięgajmy po pieniądze do rzetelnych i sumiennych przedsiębior-

ców. Przedstawił, że nigdy nie został zwolniony z podatków, pomimo tego że w 2011 r. pan wójt 

i pani skarbnik sami złożyli deklarację zwolnienia z podatków. Nigdy o to nie wystąpiłem, bo chcia-

łem etycznie prowadzić działalność gospodarczą. W wielu przypadkach pod względem ekonomicz-

nym byłbym daleko do przodu, ale musiałby zapomnieć o etyce zawodowej, a takiej przestrzegam. 

Firma Trans-Rol ma certyfikat GMP+ nadany przez Dekrę, czyli unijną jednostkę certyfikującą. Prze-

strzegamy tego bardzo. Obecnie Spółdzielnia Mleczarska Mlekovita wprowadza certyfikację Polskiej 

Izby Mleka. Rolnicy powinni zdawać sobie sprawę, że ta certyfikacją również do nich dotrze. Żeby 

produkować dobrej jakości mleko, trzeba spełniać wyśrubowane wymogi. Jeśli rada gminy podtrzyma 

na sesji decyzję z komisji, to zacznie podcinać gałąź na której siedzi. Każdy rolnik, który ma dobrą 

wysokowydajną krowę, to o nią dba a nie z nią walczy. Tak właśnie powinno być we współpracy 

z przedsiębiorcami. Przedsiębiorcy powinni być zaproszeni na posiedzenie komisji, aby móc się wy-

powiedzieć w sprawie podatków. Takiej sytuacji nie było, dlatego jest wystąpienie na sesji. Gmina 

Sokoły, powiat wysokomazowiecki i województwo podlaskie zawsze były dla mnie priorytetem 

i zawsze będą. Inflacja w kraju wynosi obecnie 1,8 %. W gminie Łapy nie podnoszą podatków. 

W Szepietowie podnoszą o 4 %, gdzie obecnie stawka wynosi 15 zł, a u nas 18,80 zł. Przez miasto 
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Szepietowo przebiega linia kolejowa i droga krajowa. Nie trzeba tam toczyć bojów, bo cała infrastruk-

tura już tam jest. Jaka jest perspektywa rozwoju tam, a tutaj. Kruszewo-Wypychy, Bruszewo, czy Per-

ki 23,90 zł, a Kraków 23,10 zł. Jeśli takie argumenty nie przekonają samorządu, to cóż więcej można 

dodać. Przeprosił za swoje wystąpienie, ale sytuacja do tego zmusiła. Oświadczył, że wierzy w mą-

drość pana wójta doktora inżyniera Józefa Zajkowskiego, który rządzi tą gminą od 29 lat. Zła sytuacja 

jest nie tylko w naszej gminie, ale w całym kraju. Na dzień dzisiejszy 40 % gmin w kraju nie może 

zamknąć budżetu. W imieniu wszystkich podatników zaapelował do samorządu gminy o zwiększenie 

wszystkich podatków o nie więcej niż 5 %. Będzie to moralne i ekonomicznie uzasadnione. Pogratu-

lował pozyskanych środków finansowych. Teraz trzeba będzie przystąpić do realizacji inwestycji. 

Zaapelował o rozwagę i mądrość rady gminy. 

 Uczestnicy sesji oklaskami nagrodzili wystąpienie pana Andrzeja Remisiewicza. 

 Radna Jadwiga Sieniawska oświadczyła, że chciałaby odnieść się do tematu, bo trochę to 

wszystko inaczej wygląda niż zostało przedstawione. Prawdą jest, że na temat podatków były dwa 

posiedzenia komisji, ale stawki były omawiane dopiero na drugim posiedzeniu i to dopiero pod ko-

niec. Wyjaśniła, że ze względu na sytuację rodzinną nie mogła uczestniczyć w tej części posiedzenia, 

na której były ustalane podatki. Na pierwszym posiedzeniu komisji była mowa o wzroście podatków 

o wskaźnik inflacji, czy o 1,8 %. Stwierdziła, że po rozmowach z innymi radnymi była zszokowana 

ustaleniami z komisji. Zgodnie z projektem uchwały wszystkie podatki wzrosną średnio o 30 %. Przez 

ostatnie 15 lat tak dużego wzrostu podatków nigdy nie było. Przedstawiła, że skoro przedsiębiorcy nie 

są w stanie wytrzymać tak dużej podwyżki, to jak mają się do tego odnieść emeryci i renciści? Demo-

grafia gminy Sokoły wygląda tak, że aż 67 % społeczeństwa w naszej gminie, to właśnie emeryci 

i renciści. W przypadku emerytów rolników nie będzie wyglądało to tak tragicznie, jak w sytuacji 

osób, które nie mają lasu czy kawałka ziemi i muszą za wszystko zapłacić. Oświadczyła, że nie zgadza 

się na proponowany wzrost podatków.  

 Radny Piotr Łapiński oświadczył, że podobnie, jak kolega radny Grzegorz Idźkowski chciałby 

złożyć wniosek o przerwę w obradach. 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady odpowiedział radnemu Piotrowi Łapińskiemu, że 

nie udzielał mu głosu. 

Radny Piotr Łapiński poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym i innych 

regulacjach prawnych radny może złożyć wniosek formalny, a przewodniczący powinien poddać go 

pod głosowanie. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach. 

Radny Piotr Łapiński zapytał, jak długą? 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady odpowiedział, że 15 minut. 

  

 Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przekazał głos pani skarbnik. 

 Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że w przerwie ustalono, że wszystkie po-

datki wzrosną o 4 %. Po uwzględnieniu podwyżki stawka podatku od gruntów związanych z prowa-

dzeniem działalności gospodarczej wyniesie 0,73 zł, podatek od gruntów pod wodami 4,80 zł, podatek 

od gruntów pozostałych 0,18 zł, podatek od gruntów objętych obszarem rewitalizacyjnym 3,15 zł, 

podatek od budynków mieszkalnych 0,53 zł, podatek od budynków związanych z prowadzeniem dzia-

łalności gospodarczej 19,55 zł, podatek od budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodar-

czej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym 9,99 zł, podatek od budynków związa-

nych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych 4,87 zł i podatek od budynków pozostałych 4,95 zł. Takie 

propozycje są wnioskiem radnych i pana wójta. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos na 

ten temat? 

Nie zgłoszono takiej chęci. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że stawka podatku od  budowli wynosi 

2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt. 3 i ust. 3-7 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. 

o podatkach i opłatach lokalnych, w tym od sieci wodociągowych – 1 % i  kanalizacyjnych – 1 %. 

Andrzej Remisiewicz współwłaściciel firmy Trans-Rol z Kruszewa-Wypych oświadczył, że 

przed nami jeszcze głosowanie, ale skoro mamy już wstępną decyzję, to prawdopodobnie taka zapad-

nie. W imieniu wszystkich przedsiębiorców i mieszkańców gminy podziękował za przychylenie się do 

wniosku i podjęcie decyzji o ustaleniu racjonalnej podwyżki podatków. Wyraził nadzieję, że współ-
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praca pomiędzy samorządem gminy i przedsiębiorcami będzie układała się dobrze. Wszyscy chcemy, 

aby nasze słowa i deklaracje przekładały się w czyny. Trzeba pracować, aby się rozwijać. Trzeba roz-

mawiać, żeby współpraca się układała. Podziękował za możliwość zabrania głosu i przeprosił za dłu-

gie wystąpienie. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady uznał, że wszyscy doszli do porozumienia. Przed-

stawione stawki podatków będą satysfakcjonowały nas wszystkich. Następnie poprosił Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomo-

ści. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie okre-

ślenia stawek podatku od nieruchomości. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia stawek podatku 

od nieruchomości, stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr X/63/2019 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości,  

stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że stawki podatków od środków transpor-

towych pozostają bez zmian. Prezes GUS ogłosił w tym roku cenę żyta w wysokości 58,46 zł. Radni 

na posiedzeniu komisji, jak również w przerwie, zdecydowali o nieobniżeniu ceny żyta. Oznacza to, 

że do ustalenia podatku będzie brana cena GUS-owska. 

 

2) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2019 rok. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2019 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2019 rok, stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr X/64/2019 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok,  

stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

3) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany w Wielo-

letniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024. 
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Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024, stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr X/65/2019 

w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024,  

stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 

4) 

Barbara Idźkowska Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie regulaminu wy-

nagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Sokoły. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie regu-

laminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie regulaminu wynagradza-

nia nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Sokoły, stanowi załącznik nr 

18 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr X/66/2019 

w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 

gminę Sokoły, stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

 

5) 

Barbara Idźkowska Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie Programu 

współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 

rok i poinformowała, że w przygotowanym projekcie uchwały na realizację programu została określo-

na kwota 35 tys. zł, ale ze względu na to że klub sportowy wnioskował o zwiększenie środków w bu-

dżecie gminy na ten cel przeznaczamy 45 tys. zł.  

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie Pro-

gramu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2020 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Programu współpracy 

Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 usta-

wy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok, sta-

nowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr X/67/2019 

w sprawie Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2020 rok, stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

6) 

Janusz Grabowski Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Sokoły 

poinformował, że wpłynęła skarga na działalność wójta gminy Sokoły. Skarga została rozpatrzona na 

posiedzeniu komisji. Przewodniczący odczytał stanowisko komisji w tej sprawie, które stanowi za-

łącznik nr 22 do protokołu. Wyjaśnił, że skarżący obwiniają wójta, że nie mogą podłączyć się do 

różnego rodzaju mediów, tj.: wodociąg, czy kanalizacja, a w przyszłości gaz. W posiedzeniu komisji 

uczestniczył m.in. inspektor nadzoru, kierownik budowy, projektant i kierownik Referatu Inwestycji 

i Planowania Przestrzennego. Pytaliśmy, czy faktycznie wykonanie inwestycji uniemożliwia wykona-

nie tych przyłączy. Fachowcy wyrazili opinię, że jest możliwość wykonania przyłączy. Wobec tego 

komisja uznała, że ta skarga jest niezasadna. Można byłoby tu dyskutować nad kosztami, jakie skarżą-

cy poniosą. Gdyby przyłącza były wykonane przed inwestycją byłoby taniej. W tej chwili możliwość 

techniczna jest, ale koszty będą znacznie wyższe.  

Radna Jadwiga Sieniawska uzupełniła, że na komisji było przedstawione, że jeden mieszka-

niec ulicy wykonał przyłącze podczas realizacji inwestycji drogowej. Skarżący również mieli taką 

możliwość, ale z tego nie skorzystali. 

Janusz Grabowski Przewodniczący Komisji SWiP przedstawił, że dokumentacja na wykona-

nie inwestycji była opracowywana w 2015 roku, a więc był czas na zrobienie przyłączy. Skarżący zbyt 

długo czekali, dlatego teraz będą musieli ponieść wyższe koszty. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania bądź uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie rozpa-

trzenia skargi na wójta gminy. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

wójta gminy, stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr X/68/2019 

w sprawie rozpatrzenia skargi na wójta gminy,  

stanowi załącznik nr 24 do protokołu 
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Radny Piotr Komar opuścił salę obrad. 

 

7) 

Bożena Perkowska Kierownik Referatu Inwestycji i Planowania Przestrzennego przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.  

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyra-

żenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na usta-

nowienie służebności przesyłu, stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr X/69/2019 

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu,  

stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 

8) 

Bożena Perkowska Kierownik Referatu Inwestycji i Planowania Przestrzennego przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas nieoznaczony umowy użyczenia 

części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Sokoły.  

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyra-

żenia zgody na zawarcie na czas nieoznaczony umowy użyczenia części nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na za-

warcie na czas nieoznaczony umowy użyczenia części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Sokoły, stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr X/70/2019 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas nieoznaczony umowy użyczenia części nieruchomo-

ści stanowiącej własność Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 

Ad. 5 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali na 

skrzynki poczty elektronicznej informację z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych 

w I półroczu 2019 r. i mogli się z nią zapoznać. Zapytał, czy jest potrzeba odczytania tej informacji? 

Radni nie wnieśli uwag i uznali, że nie ma potrzeby przedstawiania informacji. 

Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w I półroczu 2019 r. stanowi 

załącznik nr 29 do protokołu. 
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Ad. 6. 

1) 

Marek Bokina Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa za-

prosił wszystkich mieszkańców gminy do składania w urzędzie gminy wniosków do programu czyste 

powietrze. Organizujemy wsparcie doradcze i zachęcamy do współpracy. 

Radny Piotr Łapiński zapytał, w jakim pokoju można uzyskać takie informacje? 

Marek Bokina Kierownik Ref. GKOŚiR odpowiedział, że w pokoju nr 29. Przedstawił, że 

mamy komplet dokumentów i materiały informacyjne. Pracownicy urzędu zostali przeszkoleni w tym 

zakresie i są przygotowani do udzielania wszelkich informacji na temat programu. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

2) 

 Agnieszka Kurzyna Dyrektor CKB w Sokołach poinformowała, że chcielibyśmy podjąć dzia-

łania w kierunku spisania żywej historii od osób starszych mieszkających na terenie gminy Sokoły. 

Starsi mieszkańcy naszej gminy mają wiele wspomnień z czasów wojny i mogliby się nimi z nami 

podzielić. Czas biegnie nieubłaganie, dlatego chcielibyśmy to zrobić o ile jest jeszcze taka możliwość. 

Poprosił dyrektorów szkół, radnych i sołtysów o pomoc w znalezieniu osób, które są w miarę komuni-

katywne i chciałyby udzielić takiego wywiadu.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

3) 

Agnieszka Kurzyna Dyrektor CKB w Sokołach przedstawiła, że musimy się pochwalić, że do-

staliśmy kolejne zaproszenie z TVP 1 z propozycją wystąpienia w programie rolniczym Tydzień z re-

pertuarem bożonarodzeniowym. 

Uczestnicy sesji oklaskami nagrodzili kolejny sukces zespołu Harmonica. 

 

4) 

 Barbara Idźkowska Sekretarz Gminy poinformowała, że w związku z wnioskami wpływają-

cymi od mieszkańców chcielibyśmy powrócić do tematu nadania Sokołom statusu miasta. Przed przy-

stąpieniem do takich działań musimy uregulować niezgodność meldunków z obrębami ewidencyjny-

mi. W tym celu będą prowadzone działania związane ze zmianą obrębów. W kolejnym etapie odbę-

dzie się dyskusja na temat ustalenia granic miasta. Organem właściwym do zmiany obrębów jest sta-

rosta, ale będzie on występował do rady gminy o opinię. W przypadku określenia granic Sokół jest 

oddzielny tryb. Prawa miejskie nadaje Rada Ministrów. Rada Gminy po konsultacjach i podjęciu sto-

sownych uchwał będzie o to wnioskowała, o ile taka będzie wola rady. Zostały już podjęte pierwsze 

kroki z tym związane. Przy poprzednich konsultacjach pojawiły się wątpliwości związane z płatno-

ściami ONW dla rolników, dlatego teraz wystąpiliśmy do Kierownika Agencji Restrukturyzacji i Mo-

dernizacji Rolnictwa w Wysokiem Mazowieckiem z pismem o ustosunkowanie się do tematu dopłat 

z tytułu ONW dla rolników. Po uzyskaniu odpowiedzi będziemy znali więcej szczegółów w tej spra-

wie, co pozwoli na dalsze działania. O kolejnych działaniach w tej sprawie będziemy państwa na bie-

żąco informować. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy przedstawił przykład rolnika mieszkającego przy granicy gminy 

Sokoły z gminą Wysokie Mazowieckie i jego problemy związane z przynależnością do obwodu przy 

załatwianiu spraw urzędowych. 

 

5) 

 Radny Marek Czajkowski zapytał, czy gmina będzie składała wniosek o skorzystanie z dotacji 

grantu? 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy odpowiedział, że gmina sama nic nie może zrobić. Jeśli znajdzie 

się odpowiednia grupa chętnych osób, to wtedy będziemy aplikować o środki. 

 

6) 

Radny Marek Czajkowski poinformował, że na dzisiejszej sesji wszystkie podatki zostały 

podniesione o 4 %, ale podatek rolny wzrośnie o 8 %. Sołtysi powinni to wiedzieć, bo być może są 

tacy którzy tego nie zrozumieli. 
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Ad. 7. 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady podziękował za udział w X sesji i zamknął obra-

dy o godzinie 14:10. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował: 

Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  

 

Krzysztof Grabowski 

 


